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PROTOKÓŁ VI/2024 

Z  ZEBRANIA Z MIESZKAŃCAMI  

OSIEDLA  STAROMIEJSKIEGO   

27  LUTEGO 2024 ROKU 

 

I. Lichocka - przewodnicząca Zarządu Osiedla Staromiejskiego otworzyła zebranie.  

W I terminie brak wymaganego kworum, zatem drugie zebranie odbędzie się o godzinie 

16.45. 

W II terminie w zebraniu uczestniczy 33 mieszkańców.  

 

Przewodnicząca Zarządu Osiedla Staromiejskiego przedstawiła porządek obrad, stanowiący - 

załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 2 

I.Lichocka – przedstawiła sprawozdanie z działalności zarządu Osiedla Staromiejskiego  

za 2023 rok. Sprawozdanie stanowi - załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Mieszkańcy nie zgłosili uwag do przedstawionego sprawozdania.  

 

Ad. 3.  

I.Lichocka - przedstawiła Uchwałę Nr 1/2024 zebrania Osiedla Staromiejskiego w sprawie 

podziału środków finansowych przeznaczonych na działalność osiedla. Propozycja 

wydatkowania środków na 2024 rok została przegłosowana przez mieszkańców, 

32 głosy – za, 

1 głos-  wstrzymujący się.  

 

Uchwała Nr 1/2024 stanowi – zał. 3 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 4. 

T. Substyk - Burmistrz Solca Kujawskiego – podziękowała mieszkańcom za 28 lat 

wspólnej pracy na rzecz Gminy, poinformowała, że nie będzie kandydować na Burmistrza  

w nowej kadencji.  

Przedstawiła informacje na temat budżetu Gminy w  2024 roku: 

Planowane dochody budżetu na 2024 rok wynoszą ponad 130 mln zł. Planowane wydatki 

budżetu wynoszą ponad 126 mln zł.  
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W sprawie promu Pani Burmistrz przypomniała, że nie jest on własnością Gminy, i nieprawdą 

jest, że Gmina Solec Kujawski wydała na jego uruchomienie 20 mln zł. Partycypowaliśmy  

w kosztach jego budowy jako jedna z Gmin w wysokości 360.000 zł. Dzięki tej inwestycji 

Solec zyskał nową ulicę, chodnik oraz oświetlenie.  

Jednocześnie dodała, iż Urząd Marszałkowski planuje dofinansować inwestycję związaną  

z promem. 29 lutego br. ma odbyć się spotkanie z Urzędem Marszałkowskim. W swoich 

dokumentach strategicznych Marszałek ujął również budowę mostu w okolicach gminy Solec 

Kujawski. 

T. Substyk - Burmistrz Solca Kujawskiego – przedstawiła informacje na temat 

zrealizowanych i planowanych inwestycji: 

- przebudowa z rozbudową oświetlenia na os. Leśnym – II etap. W listopadzie 2023 r. 

zakończono realizację inwestycji.  

- zagospodarowanie Skweru gen. Antoniego Hedy – Szarego wraz z budową tężni 

solankowej. W styczniu 2024 r. zakończono realizację inwestycji.  

Inwestycje planowane: 

- planowana inwestycja- zagospodarowanie terenów nadwiślańskich. 

- Nasycalnia sportu (I ETAP) - zagospodarowanie części terenów po byłej Nasycalni 

Podkładów  Kolejowych. Zatwierdzony został wniosek o zmianę inwestycji z Rządowego 

Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych Edycja Druga, który dotyczy 

realizacji SATEPARK-u w formule zaprojektuj i wybuduj. Dnia 08.02.2024r. została 

podpisana umowa na opracowanie programu funkcjonalno-użytkowego (PFU). 

- wodociąg w ul. Wyczółkowskiego – I etap. W grudniu 2023 r. podpisano umowę  

z Zakładem Gospodarki Komunalnej sp. z o.o. z Solca Kujawskiego na opracowanie 

dokumentacji projektowej oraz budowę sieci wodociągowej w  ul. Wyczółkowskiego – I etap, 

na kwotę w wysokości 300.000 zł brutto. Planowany termin zakończenia robót - sierpień 2024 

r. 

- budowa odcinków dróg gminnych – ul. Barwna, Słoneczna, Tęczowa, Wiejska,  

W styczniu 2024 r. podpisano umowę na budowę ul. Wiejskiej na odcinku od ul. Polnej do  

ul. Łąkowej, na kwotę w wysokości 7.513.319 zł brutto.  

Dofinansowanie: Rządowy Fundusz Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych dla 

inwestycji „Budowa odcinków dróg gminnych - ul. Barwna, Słoneczna, Wiejska, Tęczowa 

w Solcu Kujawskim - I etap”. 

- ulica 29 listopada- planowane na kolejne lata. 

- rozbudowa Centrum Aktywności i Edukacji na potrzeby Biblioteki Publicznej.  
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- w ramach soleckiego budżetu obywatelskiego będzie realizowana inwestycja- 

zagospodarowanie terenów przy ścieżce rowerowej w Otorowie pod nazwą „Reaktywacja” 

- połączenie ścieżek rowerowych na terenie Solca Kujawskiego. 

- w planach budowa ścieżek rowerowych na Chrośne i Przyłubie. 

- przyłącze energetyczne do działki nr 756/3 dla Grupy BIZON 

- ogrodzenie przy szkole muzycznej. 

- wyposażenie świetlicy w Przyłubiu. 

- wybudowanie hangaru dla WOPR (róg ul. Kościuszki i ul. Żeglarskiej). 

-  parking przy OSP. 

- wymiana i montaż siedzisk na stadionie głównym przy ul. Sportowej 1 w Solcu Kujawskim 

- w planach projekty dróg na Osiedlu Toruńskim. 

- modernizacja budynków komunalnych oraz wymiana źródeł ciepła. 

T. Substyk - Burmistrz Solca Kujawskiego – opracowany jest projekt przebudowy  

ul. Garbary z mini rondem oraz przebudowa skrzyżowania ul. Ugory, Powstańców i Leśna. 

Przypomniała, że ul. Leśna jest ulicą wojewódzką. Zarząd Dróg Wojewódzkich planuje  

w latach 2025 – 2026 doprowadzić do właściwego stanu wszystkie swoje drogi. W I kw. 2024 

r. ma być gotowa dokumentacja na budowę dwóch ww. rond.  

B. Białkowska – Zastępca Burmistrza – przedstawiła informację na temat:  

- uchwały antysmogowej Sejmiku Woj. Kuj. – Pom. i zakazu używania od 1.01.24 r. kotłów  

o I, II i III klasie.  

- programu „Czyste Powietrze” i możliwości dofinansowania do wymiany pieców, program 

realizowany w Urzędzie Miejskim, 

-  najbliższych spotkań z przedstawicielami WFOŚiGW w Toruniu dot. możliwości 

skorzystania z dofinansowania np. do instalacji fotowoltaicznej, 

- naboru na stanowisko gminnego energetyka do Urzędu Miejskiego, 

- wykorzystywania paliw OZE, 

- przedstawicielstwa z naszej Gminy w Bydgoskim Alercie Antysmogowym, 

- kolejnej edycji Soleckiego Budżetu Obywatelskiego, 

- przystąpienia do opracowania projektu „Strategii rozwoju Gminy Solec Kujawski na lata 

2023-2030 (+)”    

Ad. 4 

Mieszkańcy złożyli wnioski dot.: 

-  fatalny stan ul. Targowej, którą obecnie nie można przejechać. 
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T.Substyk- Burmistrz Solca Kujawskiego- Poinformowała, iż 1 km wykonania drogi 

kosztuje 7,5 mln złotych. Nie ma możliwości sfinansować wszystkich gminnych dróg  

w jednym czasie. W przyszłym roku jest duże prawdopodobieństwo, że uda się sfinalizować 

projekt ul. Targowej. 

 

- zły stan ul. 29 listopada 

T. Substyk- Burmistrz Solca Kujawskiego- ul. 29 Listopada nie będzie remontowana w tym 

roku. Nie ma możliwości remontu wszystkich ulic. 

 

- pytanie dotyczące wysokości dofinansowania dla Gminy. Od czego zależy? 

T. Substyk- Burmistrz Solca Kujawskiego- procent dofinansowania zależy od zapisów  

w projekcie. Zależy czego dotyczy dany projekt. Dofinansowania wynoszą 50%, 75%. 

 

- nieoświetlony przejazd kolejowy ul. Targowa- ul. Łąkowa 

T. Substyk- Burmistrz Solca Kujawskiego- został wysłany wniosek do PKP w tej kwestii. 

Nie mamy jeszcze odpowiedzi. 

 

- prośba o pojemnik na baterię obok cmentarza 

B. Białkowska- Zastępca Burmistrza- bardzo dobry pomysł. Przekażę do pracownika 

WUM. 

 

- czy jest możliwość umieszczenia tablic z nekrologami na terenie parkingu przy cmentarzu 

T. Substyk- Burmistrz Solca Kujawskiego- zasugerujemy zarządcy cmentarza. 

 

- terminarz opłaty za podatek od nieruchomości- dlaczego nie ma płatności kwartalnej? 

A. Kowalska- Skarbnik- terminarz opłaty wynika z ustawy. 

 

- uwaga odnośnie wysokości czynszu a  wynagrodzenia pracowników Wspólnoty 

Mieszkaniowej Transportowiec 

B. Białkowska- Zastępca Burmistrza- Rada Nadzorcza zatwierdza elementy składowe 

czynszu. Ale w kwestiach Spółdzielni Mieszkaniowej proszę zwrócić się bezpośrednio do 

Spółdzielni. Gmina nie ma wpływu na decyzje SM „Transportowiec”. 

 

-  czy można wymienić lampy na mocniejsze na  promenadzie wzdłuż płotu, w pobliżu Jura 

Parku. 
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T. Substyk- Burmistrz Solca Kujawskiego- Pani Burmistrz poinformowała, że w pierwszej 

kolejności wymieniane są lampy na głównych ulicach. Jeśli zostaną wolne sztuki to będzie 

wymienione. 

- gromadzenie się młodzieży na placu zabaw przy skwerze Jordana we wnęce. Jest hałas. 

Komendant Policji Tomasz Piasecki- w sytuacji, kiedy jest hałas lub dzieje się coś 

niepokojącego dzwonić na 112. Policja przyjedzie. Jeśli będą nagrania z monitoringu to jest 

możliwość ukarania sprawców. Warunek dobra jakość nagrania. 

 

- brak śmietników na psie odchody 

B. Białkowska- Zastępca Burmistrza- odchody psów można wyrzucać do miejskich 

śmietników, musimy zwiększyć ilość śmietników. 

 

- duża ilość opadów przy wiatach śmietnikowych koło bloków mieszkalnych. 

S. Wrycza- Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o.- odpady można dostarczać 

do PSZOK. Nie mamy wpływu na brak kultury niektórych mieszkańców. 

W. Mazur- Prezes Wspólnoty Mieszkaniowej zaproponował częstsze wywozy odpadów. 

 

- uwaga mieszkańca dotycząca działań podjętych przez ENEA na ulicy Mickiewicza w 

sprawie oświetlenia 

B. Białkowska- Zastępca Burmistrza- zapytam pracownika odpowiedzialnego  

za oświetlenie.  

 

- prośba o niewystawianie mandatów rodzicom, którzy wjeżdżają w zatoczkę autobusową 

koło Szkoły Podstawowej Nr 4, celem odebrania lub przywiezienia dziecka do szkoły. 

Komendant Policji Tomasz Piasecki- Przy szkole jest wiele miejsc gdzie można się 

zatrzymać. Nie wystawiamy od razu mandatów, w pierwszej kolejności pouczenie. My jako 

Policja nie możemy zmienić oznakowania. Możemy wystąpić z wnioskiem o zmianę 

oznakowania. 

B. Białkowska- Zastępca Burmistrza- zarządcą drogi jest gmina. Zorganizujemy spotkanie  

z dyrektorem. 

 

- ul. Prosta- mieszkańcy parkują na i w okolicach przejść dla pieszych. 

B. Białkowska- Zastępca Burmistrza- nawiązała do organizacji ruchu na terenie Gminy  

(ul. Bydgoska, ul. Św. Stanisława)- poprawienie sytuacji wymagało by zmiany organizacji 

ruchu. 
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- ul. Leśna- ul. Dożynkowa- umieszczenie znaku pierwszeństwa. Pierwsze skrzyżowanie jest 

z pierwszeństwem przejazdu, na kolejnych nie ma znaku. 

B. Białkowska- Zastępca Burmistrza- jeżeli nie ma znaku pierwszeństwo to są to 

skrzyżowania równorzędne 

 

- prośba o umieszczenie koszy na śmieci w okolicach tablic ogłoszeń 

T. Substyk- Burmistrz Solca Kujawskiego- Pani Burmistrz wyraziła zgodę. 

 

- czy można na tablicy przy dworcu PKP umieścić informację z numerami TAXI, jest postój 

ale brak taksówek oraz w punkcie przesiadkowym nie ma informacji, że jest kasa biletowa. 

T. Substyk- Burmistrz Solca Kujawskiego- zwrócimy się do zarządcy PKP w sprawie 

informacji o kasie biletowej. Zwrócimy się do taksówkarzy, czy udostępnią swoje numery. 

Soleccy kierowcy taksówek mają kursy zarówno w Solcu jak i w Bydgoszczy. 

 

- czy sztab kryzysowy jest gotowy na ewentualny wybuch wojny. Gdzie i ile schronów? 

T. Substyk- Burmistrz Solca Kujawskiego- jedyny schron znajduje się w Zespole Szkół 

Ogólnokształcących i Zawodowych w Solcu Kujawskim. W schronie musi być wentylacja, 

prąd, toalety. Wiemy co robić w razie wybuchu wojny, ale nie mamy schronów. 

 

 Przewodnicząca zebrania mieszkańców Iwona Lichocka podziękowała wszystkim i zamknęła 

obrady o godzinie 1830.  

 

                      Przewodnicząca 

Protokołowała                Zarządu Osiedla Staromiejskiego 

Katarzyna Ciudzińska          Iwona Lichocka  


